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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro bezpečnost ZHMP   

ZÁPIS z 32. jednání 
Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 15. 3. 2022 v 15:00 hod. 

Výjezdní zasedání, nová hasičská stanice, Argentinská 1630/34a, Praha 7 
     

 
Přítomni: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., JUDr. Jakub Drápal, M.Phil., RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Mgr. Martin Pacovský, 

Mgr. Petr Prchal, MPA  
Omluveni: Mgr. Jiří Knitl, Bc. Filip Brückner, Mgr. Karel Hanzlík, Ing. Jan Hora, MUDr. Tomáš Kaštovský, Milan 

Maruštík  
Hosté: Ing. Eduard Šuster - ředitel Městské policie hl. m. Prahy, Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb  

hl. m. Prahy, Ing. Petr Hlubuček - náměstek primátora hl. m. Prahy, Bc. Kateřina Kubešová – asistentka 
náměstka primátora Ing. Hlubučka, JUDr. Markéta Štalmachová - ředitelka BEZ MHMP, , plk. Ing. Luděk 
Prudil – ředitel HZS hl. m. Prahy, MUDr. Jaroslav Valášek – náměstek ředitele sekce léčebně preventivní 
péče ZZS HMP, kpt. Mgr. Martin Němec – zástupce Krajského ředitelství PČR HMP   

Jednání řídil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS. -  předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP      
 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

2. Prohlídka nové hasičské stanice v Holešovicích a ukázka nové speciální techniky 

3. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení, schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

Předseda výboru Koubek přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP  
a poděkoval řediteli HZS HMP plk. Prudilovi za možnost uspořádání výjezdního zasedání Výboru v prostorech nové 
hasičské stanice v Holešovicích. Ředitel HZS HMP také přivítal všechny zúčastněné a seznámil je s programem tohoto 
jednání, které bylo, mimo klasické body, obohaceno o prohlídku stanice a ukázku speciální hasičské techniky. 
 
Výbor nebyl usnášeníschopný. 

2. Prohlídka nové hasičské stanice v Holešovicích a ukázka nové speciální techniky 

Před prohlídkou hasičské stanice seznámil náměstek primátora Ing. Hlubuček členy výboru s tisky, které jsou 
zařazeny na březnové jednání Zastupitelstva HMP. Prvním tiskem je Z - 10035 k návrhu na poskytnutí dotací hlavního 
města Prahy - Program v oblasti prevence kriminality pro rok 2022. Přijali na 83 žádostí a dle transparentních 
pravidel bylo vyhověno 76 žádostem za 16, 5 mil. Kč. Hlavními tématy žádostí byly např. práce s dětmi v souvislosti  
s prevencí kriminality nebo boj proti recidivě, práce s pachateli trestné činnosti a další.  
Druhým tiskem je R - 43415 k návrhu na uvolnění rezervy pro městské části hl. m. Prahy a jednotky sborů 
dobrovolných hasičů městským částem hl. m. Prahy v roce 2022 z kap. 07 - BEZPEČNOST. Budou poskytnuty dotace 
MČ Praha 15, MČ Praha - Kolovraty a MČ Praha - Řeporyje k nákupu hasičských cisteren. K tomuto ředitel HZS HMP 
sdělil, že mohou MČ poskytnout technickou a metodickou pomoc při soutěžení hasičské techniky.  
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Posledním tiskem je R - 43322 k návrhu Zásad pro používání prostředků fondu zaměstnavatele Městské policie  
hl. m. Prahy a k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2022. Zásadní změnou je navýšení 
náborového příspěvku na 300. 000 Kč, dále dojde ke zvýšení příspěvku na bydlení a dopravu v celkové výši 10. 000 
Kč/měsíc a zvýší se hodnota stravenky na 130 Kč. Jelikož jsou ve všech složkách určité benefity, je třeba motivovat 
nové uchazeče pro práci u MP HMP. K tomuto proběhla dlouhá debata, kde byly kvitovány změny, které mohou 
pomoci k personální stabilizaci u MP HMP. MP HMP je specifická, jelikož je zapojována do všech bezpečnostních akcí 
a je více vytěžována nad rámec svých klasických povinností. Na základě války na Ukrajině, zdražování cen energií a 
pohonných hmot, lze predikovat, že se bude bezpečnostní situace zhoršovat a je tedy klíčové nabírat kvalitní 
uchazeče. Od 1. 4. 2022 spustí MP HMP náborovou kampaň, ale nově zavedená opatření se projeví až v řádech 
několika měsíců. 
 
Dalším velkým tématem bylo seznámení se situací kolem ukrajinských uprchlíků a činností Krajského asistenčního 
centra pro uprchlíky (KACPU) v Praze. Náměstek primátora Ing. Hlubuček poděkoval všem za vysoké pracovní 
nasazení v rámci fungování KACPU. Dále byli členové výboru seznámeni se službami, které KACPU nabízí - vyřízení 
víza, zdravotního pojištění, přepážky úřadu práce a zajištění ubytování. Největším problémem je zajištění ubytování, 
které může za pár dní/týdnů, dosáhnout svého limitu. Proto je potřeba dislokovat určitý počet osob do ostatních 
krajů. Byly vyčleněny finance (cca 250 mil. Kč) na pomoc uprchlíkům, nicméně cílová částka bude mnohem vyšší. 
Proto musí Vláda ČR schválit balík opatření, aby jednotlivým krajům, zejména finančně, pomohla. Uprchlíci cíleně 
míří do Prahy, jelikož je zde jejich největší komunita, nabídka práce, jazyková vybavenost atd. Příjezdem do Prahy 
celý proces začíná, ale samotné začlenění do normálního života, bude velmi obtížné. Budou kladeny vysoké nároky  
na kapacity ve školství, sociální péči, trhu práce a zdravotnictví. 
 
Dále výbor pokračoval prohlídkou hasičské stanice a ukázkou nové speciální techniky. 

3. Různé a závěr 

Jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP bylo ukončeno v 18:00 hod. Příští jednání výboru se uskuteční 19. 4. 2022.  
 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Mgr.  Jiří Koubek, DiS. 
předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
ředitelka BEZ MHMP 

 


